

國家公園學報

JOURNAL OF NATIONAL PARK

Vol. 25, No. 2

December 2015

目次

研究報告

台江國家公園地區數魚歌音聲與音樂內涵調查研究

鄭方靖 1

2011-2015年金門雙鯉濕地及陽明湖水庫歐亞水獺監測結果之比較

黃啓俊，邱天火，陳先民，陳偉中，黃宸皞

墾丁國家公園住民違章建築問題及處理策略研究..... 29

林孟儒，彭光輝

自然地誌書寫之地形實察與分析：以臺中盆地、加里山山脈、雪山山脈、埔里盆地群、中央山脈為例

葉志杰，楊貴三 40

陽明山國家公園麝香貓的分布、活動模式與潛在生存威脅

顏土清，翁綉茗，龔明祥，曾建閔，張世欣，蘇迎晨，林宗以，朱有田

東沙島白腹秧雞的繁殖行為

陳炤杰，林昆海，王筌宥，周盟傑，楊玉祥

研究簡報

臺灣新紀錄蘚類 - 日本護蒴蘚

姚奎宇，楊嘉棟

國家公園學報投稿須知

81

CONTENTS

Research Papers

An Investigation of the Sound and Music Connotation of Fry-Counting Songs in the Taijiang Area in the Southwest Coast of Taiwan..... 1

Fung-Ching Cheng

A Monitoring Comparison of Eurasia Otters (*Lutra lutra*) in Shuangli Wetlands and Yangming Lake Reservoir in Kinmen during 2011-2015

Chi-Chun Huang, Tien-Huo Chiu, Hsien-Min Chen, Wei-Chung Chen and Chen-Hao Huang

A Study of Illegal Residential Building Issues in Kenting National Park and Handling Strategies..... 29

Meng-Zu Lin and Kuang-Hui Peng

Topographic Analysis of Natural Chorography Writing: A Field Study of Taichung Basin, Chialishan Mountains, Syueshan Mountains, Puli Basins, Central Range..... 40

Chih-chieh Yeh and Guey-san Yang

Distribution, Activity Pattern and Potential Threats Faced by Small Indian Civet in Yangmingshan National Park .. 58

Shih-Ching Yen, Hsiu-Ming Weng, Ming-Hsiang Kung, Chien-Min Tseng, Shih-Shin Chang, Ying-Chen Su, Chung-Yi Lin and Yu-Ten Ju

The Reproductive Behavior of the White-breasted Waterhen on Dongsha Island..... 66

Chao-Chieh Chen, Kun-Hai Lin, Chuan-Yu Wang, Meng-Chieh Chou and Yu-Hsiang Yang

Research Note

Calypogeia japonica Stephani, a Newly Recorded Liverwort to Taiwan

Kuei-Yu Yao and Jia-Dong Yang

內政部營建署

出版

Published by
Construction and Planning Agency
Ministry of the Interior
Taiwan, R. O. C.